
ÚNOR 2022 

 

V únoru bylo většinou chladno, i když ne vždy. Sněhu bylo málo, spíše jen na horách či 

kopcích, a tak se o pololetních prázdninách vytáhly sáně a lyže spíše mimo Brno. 

 



Podařilo se však domluvit bruslení na kluzišti Vodová, a místo běžné výuky tělesné výchovy 

ve školních tělocvičnách chodili tak do školy mnozí žáci z 1. stupně kromě své aktovky         

s bruslemi a helmou v batůžcích. Povinnou součástí byly samozřejmě i rukavice a paní 

učitelky si pro jistotu berou s sebou i maličkou lékárničku, naštěstí se příliš nevyužívá. 

 

 



 

 



 

 



A když je řeč o zimních sportech, jako je bruslení, musíme zmínit i třetí běh lyžařského 

výcvikového kurzu. První dva se uskutečnily v lednu a byly pro sedmáky (Dolní Morava          

a Ramzová). V únoru proběhl kurz pro loňské sedmáky čili letošní osmáky, protože se kvůli 

kovidu takovéto akce nemohly před rokem konat. 

Jelo se opět na oblíbenou Dolní Moravu a počasí prý bylo hezké, jen koncem týdne se 

začalo kazit. Pár žáků nakonec muselo zůstat doma, zabránil jim v tom, jak jinak, čerstvě 

udělaný PCR test s výsledkem pozitivním. Těmto žákům obvykle nic nebylo, nevykazovali 

absolutně žádné příznaky, takže jejich smutek byl pochopitelný. Naštěstí se však díky 

kratší karanténě mohli přidat třeba v půlce týdne, když to bylo jen trochu možné. 

A zde pár ilustračních obrázků z letošního lyžování 8. ročníků: 

 

 



 

 

Během posledního výcvikového kurzu v tomto školním roce učili žáky Bc. Tomáš Otruba, 

Mgr. Zuzana Petrová, Mgr. Jana Chaloupková, Mgr. Sylva Tůnová a Mgr. Jan Kovář. 

Děkujeme jim za přípravu a realizaci. 

 



O jedné únorové sobotě se vydalo 15 družinových dětí na výlet, který nesl název Tajemné 

Brno. Jak už název napovídá, bylo to objevování tajuplných zákoutí v centru města. Pan 

vychovatel Bc. Aleš Ondráček studoval mimo jiné dějepis a historie (kromě fotografování) 

je jeho velkým koníčkem. Aby na to nebyl sám, doprovázela ho paní vychovatelka Simona 

Markusíková. Na následující fotce je škola a člověk by nevěřil, že se jedná o únorový 

snímek. Pravda sluníčko svítilo, ale jinak nárazově foukal velmi ledový a silný vítr. 

 

Děti začaly svou prohlídku u sochy Jošta před kostelem sv. Tomáše. Dozvěděly se spoustu 

informací, které ale pan družinář Alda umí podat tak, aby to děti zaujalo a bavilo. 

Následovala prohlídka kostela sv. Jakuba a blízké kostnice. 

 



 

Z Kostnice si všichni prošli po půdorysu již neexistujícího kostela sv. Mikuláše na náměstí 

Svobody. Obraz je od Franze Richtera z roku 1829. 

 

 



Poté všichni sestoupili do nitra země a prošli si Labyrint pod Zelným trhem. 

 

Děti si vyslechly i řadu pověstí, ale i skutečných reálných příběhů. Po návštěvě podzemí 

nakoukly na kamennou Pannu u Měnínské brány, a také do kostela sv. Janů (sv. Jana Křtitele 

a sv. Jana Evangelisty). Zdejší Loreta se Svatou chýší a Svatými schody přitahují zrak. 

 



Dobrodružná prohlídka Brna poněkud vyčerpala síly, a tak všichni zasedli k zaslouženému 

obědu, kde jinde, než ve „středověké“ krčmě. Staročeské kuře z talířů jen mizelo.       

 

 

Těšíme se, co pan družinář Alda vymyslí zase příště.       



Paní vychovatelka Simona Markusíková vzala „své“ děti v jedno všední odpoledne do 

Papilonia v Brně na náměstí Svobody. Jedná se o „motýlí dům“ pod umělým osvětlením. 

Panuje zde stejné klima, jaké mají různí motýli dle svého přirozeného výskytu, čili si 

člověk může připadat jako v tropické džungli. Děti byly nadšené. Motýlci různých velikostí 

a barev rádi usedají lidem na ruce či jiné části těla. Je možné si je fotit dle libosti, 

obdivovat jejich krásu. Pokochejte se spolu s námi. 

 

    



 



 

 



Mnohé třídy na 1. stupni si v únoru kromě bruslení užily i přednášku paní Petry Bezákové, 

která už u nás byla v minulosti. Doprovod jí dělají vždy dva hodní vodící pejsci, o kterých 

už ve školní kronice řeč byla. 

Přítomnost psů s dětmi dělá pokaždé divy, poslouchají pak povídání o životě nevidomých 

lidí s větší pozorností, zkouší správně odpovědět na otázky a mohou si na začátku či na 

konci hodiny podrbat oba chlupáče za ušima. Málokdo odolá.       

 

 



To na 2. stupni se pokračovalo v mediální výchově jako v lednu a další žáci zjišťovali, jak 

funguje rozhlas teoreticky i v praxi. Tentokráte pro osmáky z Béčka a Déčka. 

 

 

 



A opět jsme se zapojili do projektu „Polytechnika“ ve spolupráci se Střední průmyslovou 

školou chemickou.  

8. ročníky se vypravily přímo na „prumku“ na Vranovskou a jejich tématem byla pro změnu 

chemie. Doprovázející paní Mgr. Lucie Valová, naše vyučující chemie a biologie, návštěvu 

fotograficky zdokumentovala. Děkujeme za obrázky. 

 

 



 

 



Šesté ročníky měly přednášky do předmětu biologie a odehrály se buď u nás ve škole, 

anebo také na chemické průmyslovce. Paní učitelka Mgr. Jitka Pešková, vyučující biologie 

a matematiky, vzala svou třídu VI. A na biologická praktika do laboratoří na zmiňovanou 

střední školu. Žáky to očividně bavilo. Věnovali se jim jak místní profesoři, tak i studenti. 

 

 



V únoru se zdá, že se toho na školních pozemcích moc neděje a veškeré vyučování 

pracovních činností se odehrává jen a pouze v budově školy. Ovšem není tomu tak. Žáky 

vzaly paní učitelky i tento měsíc do skleníku, kde přesazovali rostliny do nové hlíny, popř. 

čistili okolí skleníku, např. odstraňovali suché listy z jahodníků. 

Říká se, že dnešní generace není příliš manuálně zručná. Tak je třeba s tím něco dělat.       

Zkuste doma pustit své děti k vaření, nejenom holky si mohou zkusit přišít upadlý knoflík 

nebo zaštupovat malou dírku na ponožce. Že připálí vaše ratolesti i těstoviny? Že knoflík 

nedrží na svém místě pevně? Že při pokusu o zašití dírky se vám chce smát (nebo plakat)?... 

Nelamte nad nimi hůl a učte je trpělivosti, pečlivosti, jemné i hrubé 

motorice. My se tady také snažíme, ale základ je vždy v rodině. 

V některých rodinách se najde i dílna s nářadím a dřevem, nebo šicí 

stroje, pletací jehlice. Anebo máte zahradu nebo aspoň záhonek pod 

oknem. Kuchyň má doma jistě každý. 

 

Možná se vaše děti ruční prací živit nebudou, ale ruce v běžném životě jistě využijí 

mnohokráte.       Držíme palce, ať se dílo daří! A když budou, zejména ti dospívající, nad 

manuální prací „frfňat“ a kroutit očima, dovolte jim pustit si k tomu jejich oblíbenou hudbu 

a půjde jim to třeba lépe od ruky.       A zapojte do práce i ty nejmenší, přiměřeně k jejich 

věku. Jak praví staré známé přísloví „Co se v mládí naučíš…“ 

 



V soutěžích či olympiádách se pokračuje. Například v českém nebo anglickém jazyce. 

Předáváme slovo paní učitelce PaedDr. Miladě Zezulové: 

„Na rozdíl od loňského školního roku, kdy pravidelně pořádaná konverzační soutěž 

v anglickém jazyce proběhla kvůli nepříznivé epidemiologické situaci distanční formou, se 

letos soutěž opět konala prezenčně a zaznamenala velký zájem z řad žáků 2. stupně. 

Školního kola se zúčastnilo celkem 36 žáků, kteří svými výsledky v porozumění slyšenému 

textu a v konverzaci na vybrané téma potvrdili stále rostoucí úroveň osvojení si anglického 

jazyka současnou mladou generací. 

Umístění nejlepších žáků: 

Kategorie 6.-7. ročník: 

1.-2. Ivana Komínková (VII. D) a Dagmar Komínková (VII. C) 

3. Sandra Bergmannová (VII. D) 

Kategorie 8.-9. ročník: 

1. Jan Drápal (IX. B) 

2. Nela Řezníčková (VIII. D) 

3. Natálie Suchá (IX. B) 

Vítězům blahopřejeme a přejeme hodně úspěchů při reprezentaci naší školy v okresním 

kole. Všem soutěžícím děkujeme za účast.“ 

Foto z předávání odměn s vyučujícími anglického jazyka: 

 

 



Olympiádu z našeho mateřského jazyka měla na starosti paní učitelka Mgr. Veronika 

Tinková. 

Zájem o soutěž byla také značná a úroveň žáků se zdála dost vyrovnaná. Výsledky mezi 

prvními čtyřmi místy rozděloval vždy jen jediný bod. Na 4. místě skončili se stejným 

počtem bodů hned tři žáci, proto je také vyjmenujeme: 

1. místo získala Petra Kaňáková z třídy IX. C 

2. místo obdržela Alžběta Chlebková z VIII. D 

3. místo patří Evodii Matejov z třídy VIII. D 

O 4. místo se dělí Sofie Husárová z IX. A a Renata Kaňáková s Lukášem Klárem z IX. C. 

 

Posuzovala se gramatika a sloh. 

Všem zúčastněným srdečně děkujeme. Prvním dvěma účastnicím budeme držet palce 

v okresním kole. 

 

 
 

 

 



Pro zkrášlení školních chodeb jsme pořídili nové rostlinstvo. Sice jen umělé, ale udržovat 

některé živé rostliny není v útrobách školy jednoduché vzhledem k jejich nárokům na 

zálivku a osvětlení. Věříme však, že i tak potěší zraky kolemjdoucích. 

 

 



Další naší novinkou je automatický externí defibrilátor. Pochopitelně jen trenažér na 

nácvik použití na našich figurínách. Sada obsahuje celkem čtyři defibrilátory. První 

vyzkoušení proběhlo během výuky první pomoci na lyžařských výcvikových kurzech.              

A určitě si je zkusíme v hodinách biologie. Je to užitečná pomůcka. Dle vzoru skautského 

hesla „Buď připraven!“, chceme žáky učit být připraven na různé situace a umět 

poskytnout první pomoc by mělo být samozřejmostí.       

 

 



Ve školní družině se kromě vycházek, her, kroužků, návštěv kulturních zařízení a pobytů 

v solné jeskyni konají i jiné oblíbené činnosti. Kromě již zmiňovaných půldenních výletů se 

děti těší, když je vyhlášen karneval. Obvykle na vesnicích probíhají před postní dobou 

masopusty a různé veselice, a tak chtěli paní vychovatelky a pánové vychovatelé udělat 

dětem radost a zorganizovali velký karneval. Proběhl poslední pátek v měsíci února ve 

velké tělocvičně. Náš vychovatel Aleš Ondráček, neoficiální školní fotograf, vzal svůj 

aparát opět s sebou, děkujeme za obrázky, z nichž vybíráme: 

 



 



 

 



 

 



 

 



 

 



 

 



 

 



 

 

 



Oceňujeme nasazení našich družinářů, zejména těch mladších, kteří neváhali a zúčastnili 

se karnevalu rovněž v převleku.       

 

A naše vychovatelka Kamila Rotterová dětem předvedla, čemu se věnuje ve svém volném 

čase. Její mažoretkové vystoupení sklidilo potlesk všech přítomných. 

 

Karneval se povedl a děti měly radost. Vždyť jsou také naše radost. ~ 



Ve školní kronice se snažíme mapovat život naší základní školy na Slovanském náměstí 

v Králově Poli, aby měly i budoucí generace památku a poznaly trochu, jak jsme žili. Škola 

oslavila letos v únoru 108. narozeniny svého vzniku. Na průčelí budovy si každý může 

přečíst nápis: Po věky zde stůj. Veď, chraň, vzdoruj. 

Naše škola přečkala dvě světové války. Učili jsme se zvládat žít s novou nemocí, která se 

rozšířila po celém světě – Covid-19. Vloni na Moravě se naši lidé museli vyrovnat                      

s následkem tornáda, jehož dosud nepoznaná síla nás tolik zaskočila, ale naštěstí nezlomila. 

Lidé se semkli a projevili dobrá srdce. 

Ode dne 24. 2. 2022 nás však začaly svírat větší obavy, nejistota, strach o sebe a své 

blízké, o naši vlast a celý svět. Začala válka v Evropě, velmi blízko naší zemi. Rusko 

vojensky napadlo Ukrajinu. 

Kdo se umí a může modlit, modlete se. Kdo neumí či nechce, přesto myslete na celý svět! 

Dobré myšlenky a skutky pro mír a pokoj ve světě se neztratí. Naopak nabraly najednou 

na své důležitosti. 

Naše škola spolupracuje s organizací Post Bellum a v rámci projektu Příběhy našich 

sousedů se vybraní žáci učí ptát pamětníka na období minulé. Přejme si sobě navzájem, 

abychom se raději vyptávali pamětníků na historii dřívější doby, nikoliv abychom prožívali 

válečné útrapy či smutek občanů cizími vojsky zabraných zemí. 

A buďme vděční, pokorní a skromní. Važme si každičkého dne a každé hezké chvíle. Přejme 

si vzájemně dobro, i když můžeme mít na mnohé věci jiné názory. To se přece nevylučuje. 

Nechť nejen naše škola po věky stojí, vede své žáky, zaměstnance, jejich rodiny a chrání 

je. A vzdoruje zlu v každém čase. 

 

 

„Vlastenectví je láska k vlastnímu národu, nikoli 

nenávist k jiným.“ Tomáš Garrigue Masaryk 

 

 

 

 

 

 

 


